
PROTOKÓŁ Nr XL/2014
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 26 lutego 2014 roku
W sesji udział wzięli:
a) dwunastu radnych Rady Gminy - nie obecni: A. Łomża, M. Olech, 

                                                                            Z. Bojanowski

                 Spóźnieni:         - A. Ślipek – 10.10, Z. Botwinionek – 10.10, K. Badowski -11.15

b)  Wójt Gminy - Eugeniusz Dańczak
c) Sekretarz Gminy - Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy - Marek Malinowski
e) Radca Prawny - Artur Madeła
f) Dyrektor Gimnazjum - Beata Spierewka-Tyrkinhejm
g) Dyrektor GOK                                               -  Anna Pietrzak

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XXXIX sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu,
b) zmian w budżecie gminy na 2014 r,
c) zmiany uchwały na XXXIX/289/2014 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29
stycznia 2014 r. w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Dębnica Kaszubska na lata 2014 – 2022 oraz w sprawie zmiany tej uchwały,
d) zmiany uchwały nr XXXIX/283/2014 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia  
29 stycznia 2014 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu.

3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał – uwagi do
sprawozdania.

4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami :
a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej

5. Interpelacje radnych. 
6. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
8. Zamknięcie obrad.  

Przebieg sesji:
 

1a/
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji Rady Gminy

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10.05 w Sali konferencyjnej
Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.

b/
 Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  przebieg  sesji
zawarty jest w porządku obrad, z którym Radni się zapoznali.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  są  uwagi  do
przedstawionego porządku obrad.



Nie wniesiono uwag do porządku obrad.

c/

Do   protokołu  nr   XXXIX z dnia 29 stycznia 2014 r. z  sesji  Rady Gminy uwag nie
wniesiono.

W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie /11 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących /.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś z uwagi na nieobecność na dzisiejszej sesji
Rady Gminy Wiceprzewodniczącej Rady A. Łomży zaproponowała, by powołać Sekretarza
obrad. 
Zaproponowała powołać na tę funkcję Radną Elżbietę Fryckowską.
Radna E. Fryckowska wyraziła zgodę.
Radni jednogłośnie zaakceptowali w/w propozycję.

Ad 2

a)
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Sekretarza obrad E. Fryckowską  

o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie   udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Słupskiemu.
Sekretarz obrad E. Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 1 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /11 za, 0 przeciw,
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XL/290/2014 i stanowi załącznik Nr  7 do protokołu.

b)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Sekretarza obrad E. Fryckowską  
o odczytanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 r. 
Sekretarz obrad E. Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 2 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /11 za, 0 przeciw,
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XL/291/2014 i stanowi załącznik Nr  8 do protokołu.



c)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Sekretarza obrad E. Fryckowską  
o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie   zmiany  uchwały  na  XXXIX/289/2014  Rady
Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 stycznia 2014 r. w sprawie uchwalenia  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014 – 2022 oraz w sprawie
zmiany tej uchwały.
Sekretarz obrad E. Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 3 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /11 za, 0 przeciw,
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XL/292/2014 i stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

d)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Sekretarza obrad E. Fryckowską  
o odczytanie  projektu  uchwały  w sprawie    zmiany uchwały nr  XXXIX/283/2014 Rady
Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  29  stycznia  2014  r.  w  sprawie  udzielenia  pomocy
finansowej Powiatowi Słupskiemu.
Sekretarz obrad E. Fryckowska odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 4 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /11 za, 0 przeciw,
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XL/293/2014 i stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.

Ad 3

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wójta  Gminy  
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od dnia 30 stycznia do dnia 25
lutego 2014 r.  /sprawozdanie stanowi załącznik Nr 5 do protokołu/. 
Ponadto Wójt poinformował, że WFOŚiGW w Gdańsku ogłosił konkurs "Czyste powietrze
Pomorza",  w  ramach  którego  dofinansowuje  się  zadania  z  zakresu  redukcji  emisji
szkodliwych substancji do atmosfery. Do konkursu można zgłaszać inwestycje, polegające
na  modernizacji  źródeł  energii  cieplnej,  czyli  likwidację  kotłów  opalanych  węglem  lub
koksem i zastąpienie ich kotłami opalanymi gazem, olejem opałowym lub źródłami ciepła,
wykorzystującymi odnawialne źródła energii, tj. pompy ciepła, kolektory słoneczne, kotły
opalane biomasą. Konkurs  adresowany jest do jednostek samorządu terytorialnego z woj.



pomorskiego,  a  także  do  podmiotów  realizujących  zadania  z  zakresu  gospodarki
komunalnej.  Inwestycje  realizowane  są  na  obiektach  będących  własnością  osób
fizycznych,  wspólnot  mieszkaniowych.  Planowane  dofinansowanie  to  30%  wartości
zadania.  Termin  składania  wniosków  upływa  16  maja.  Przeprosił  także  mieszkańców
gminy za utrudnienia związane z realizowanym III etapem budowy sieci wodociągowej  
i kanalizacyjnej.

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła o złożenie sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 30 stycznia 2014 r. do 24 lutego 2014 r.
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 6 do protokołu/.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Radny P. Pałubicki prosi o podanie, ile można dostać dofinansowania  na budowę pompy
cieplnej, czy solarów?
Wójt stwierdził, że ten temat jest do przeanalizowania na komisjach. Do pompy można
dostać  dofinansowanie  w  wysokości  do  1  tys.  zł,  do  solarów  od  500  do  6.000  zł.
Dofinansowanie nie może wynieść więcej  niż 30% wartości zadania. Wkład Gminy nie
może być mniejszy niż 5%. 
Radny  P.  Pałubicki  uważa,  że  ta  propozycja  nie  jest  rewelacyjna.  Bank  Ochrony
Środowiska  jego  zdaniem  ma  lepszą  ofertę.  Prosi  o  więcej  informacji  w  sprawie
planowanej sprzedaży autobusu wycofanego ze szkoły w Gogolewie.
Wójt  poinformował,  że  wykonano  symulacje.  W  naszym  przypadku  najbardziej
ekonomiczny  będzie  BUS 9  -  osobowy. Planowaliśmy  zakup  BUS-a  16  osobowego.  
Po  analizie  okazało  się,  że  będzie  on  wykorzystywany  w  50%.  Nie  każdy  z  BUS-ów
będących na rynku nadaje się na nasze drogi. BUS 9 osobowy gwarantuje nam najwyższą
efektywność jego wykorzystania. Priorytetem jest dowożenie dzieci do szkół, inne funkcje
w  niewielkiej  ilości  przejazdów.  Jego  zdaniem  zakup  takiego  środka  transportu  jest
najbardziej uzasadniony.
Radny P. Pałubicki przyjmuje to uzasadnienie. Zwraca się z zapytaniem, czy planujemy
zakup nowego BUS-a, czy z rynku wtórnego?
Wójt poinformował, że planowany jest zakup samochodu używanego. 
Radny  P. Pałubicki  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  została  już  dokonana  wycena  tego
autobusu?
Wójt poinformował, że tak. Został wyceniony na 240 tys. zł.
Radny P. Pałubicki  uważa,  że  przy  takiej  wycenie autobusu,  zamiana na używanego  
BUS-a jest dla nas niekorzystna. Nowego BUS-a można kupić za 120 tys.
Wójt poinformował, że jeżeli dojdzie do realizacji tej oferty, to będzie powiązane z dopłatą
od oferenta.  Rynek sprzedaży autobusów jest  nasycony. Ciężko sprzedać taki  pojazd.
Rynek nasycony jest autobusami z Niemiec. 
Radny P. Pałubicki prosi o zapoznanie Rady z tą ofertą,
Radny I. Ziółkowski zwrócił się z pytaniem, czy droga na Krzynię będzie robiona w tym
roku?
Wójt poinformował , że na ten czas, jeszcze dokładnie nie wiadomo.
Radny I.  Ziółkowski prosi, by w przypadku remontu tej drogi pamiętać o odcinku, który
ulega podtopieniom podczas obfitych opadów.
Radny K. Żukowski prosi o potwierdzenie, czy dobrze rozumuje w sprawach związanych
ze  sterylizacją  zwierząt.  Jego  zdaniem  darmowa  sterylizacja  przysługuje  każdemu
mieszkańcowi, który znajdzie psa, czy kota i zgłosi się do weterynarza celem wykonania
sterylizacji. 
Wójt poinformował, że tak, ale w ramach przyznanych środków na ten cel.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, na jakiej zasadzie odbędzie się wybór oferty
na zakup samochodu w związku z ogłoszonym przetargiem. Co będzie brane pod uwagę?
Wójt poinformował, że wybór ofert nastąpi na podstawie specyfikacji istotnych warunków



zamówienia.  Wskazaliśmy  kilka  ważnych,  istotnych  elementów,  które  musi  spełniać
pojazd. Przetarg nie jest robiony pod żadną konkretną firmę. Nie jest to nasz pierwszy
przetarg na zakup samochodu. Do chwili  obecnej nie popełniliśmy żadnego błędu, ma
nadzieję, że tym razem też tak będzie.  Rynek w tym zakresie jest duży. Są obawy, co do
wytrzymałości  samochodu.  Obecnie  konstrukcje  są  bardzo  delikatne.  Wcześniejsze
technologie były bardziej wytrzymałe. BUS dowozi dzieci  z miejscowości, w których drogi
są nieutwardzone, co odbija się na ich stanie technicznym.
Przewodnicząca Rady J. Karaś prosi Radnych, by w miarę swojego czasu  uczestniczyli 
w spotkaniach, na które otrzymują zaproszenia. Uważa, że mają taką powinność. 
Radny K. Żukowski zauważył, że ze strony www. dowiedział się, że w Dębnicy obyło się
spotkanie samorządowców. Nie miał zaproszenia. Prosi o więcej informacji na ten temat.
Wójt  poinformował,  że odbyło się  spotkanie z  przedstawicielem Sejmiku Województwa
Pomorskiego – p. Elzanowskim. Była prośba samorządowców, by to spotkanie odbyło się
po godzinach pracy. Najwięcej uwagi podczas spotkanie poświęcono sprawom stanu dróg
na naszym terenie. Temat dla nich stał się już nudny. Zarząd Województwa, jak wie, że nie
ma środków na ten cel, to nie chce z nami rozmawiać. Miało być spotkanie na szczeblu
powiatowym,  ale  wiele  osób  wycofało  się.  Miał  nadzieję,  że  spotkanie  spotka  się  
z  większym  zainteresowaniem  samorządowców  –  wójtów,  radnych  powiatowych.  Pan
Elzanowski  przedstawił  nam rzetelną  informację  na  ten  temat.  Zarząd  Województwa  
w swych planach na 2014 rok zaplanował dużo na nowe inwestycje drogowe a nie na
remonty istniejących dróg. 
Radny K. Żukowski stwierdził, że obecność Radnych naszej Gminy nie była konieczna.
Wójt poinformował, że tak. Spotkanie dotyczyło raczej wójtów. Większość planowanych
inwestycji  drogowych  zlokalizowana  jest  w  okolicy  Trójmiasta.   Tam  te  inwestycje  są
widoczne  a  u  nas obcina  się  połączenia  kolejowe.  Nie  chcemy dać się  zepchnąć na
margines. Spotkanie nie osiągnęło zamierzonego efektu. Radny obiecał, że tyle ile będzie
mógł, to dla naszej gminy zrobi. Ciągle mamy jakieś problemy. W roku ubiegłym mieliśmy
obiecany remont na odcinku 2 km drogi 210 między Budowem a Motarzynem. Wykonano
300 m.  Ta droga jest  dla  nas bardzo ważna ale  nie  wie,  co dalej  z  nią  będzie.  Przy
budowie drogi powiatowej Dobieszewo – Gogolewo w kierunki Czarnej Dąbrówki pojawia
się  szansa  współfinansowania  jej  budowy  przez  Lasy  Państwowe.  50%  powierzchni
naszej gminy, to lasy. Uważa, że powinniśmy mieć większe profity z tego tytułu. Nasze
drogi gminne są także niszczone przez ciężki sprzęt wywożący drewno z lasu. Droga w
Brzezińcu nadal nie doczekała się rozwiązania, nadal trwają przepychanki. Lasy to nasze
dobro  narodowe.  Bolą  dochody,  które  jego  zdaniem  powinny  także  trafiać  do
samorządów , a zwłaszcza na poprawę infrastruktury drogowej.
Radny I. Żiółkowski także zauważa, że okolice Trójmiasta się rozwijają, a nasze regiony
traktowane są po macoszemu.     

Ad 4

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących Komisji
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca Komisji  Kultury  i  Oświaty  Elżbieta  Fryckowska poinformowała,  

że  Komisja  w  okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  1  posiedzeniu,  na  którym
omawiano funkcjonowanie  bibliotek  szkolnych oraz  opiniowano materiały  na  dzisiejszą
sesję.   Temat  nie  został  zamknięty,  gdyż  Komisja  ma  uwagi,  co  do  funkcjonowania
biblioteki  w  Szkole  Podstawowej  w  Dębnicy  Kaszubskiej.  Na  następne   posiedzenie
zostanie  zaproszona p.  dyrektor  celem wyjaśnienia.  Poinformowała,  że  w  posiedzeniu
uczestniczyła p. A. Pietrzak, która zwróciła się o ponowne przeanalizowani budżetu na



działalność placówki. Oddała głos p. Dyrektor GOK.

Anna Pietrzak zauważyła, że budżet GOK na 2014 rok został ustalony na takim samym
poziomie,  jak  na  2013  rok.  Prosi,  by  pamiętać,  że  przez  ten  okres  wzrosły  koszty
utrzymania świetlic, pensje, przybyło obiektów. Ponosimy koszty czynszów dzierżawnych,
energii  elektrycznej,  opału.  Poinformowała,  że  złożyła  w  powyższej  sprawie  stosowne
pismo na ręce Wójta. Prosi Radnych, by zapoznali się z tematem. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem do Skarbnika Gminy, czy może
w tej sprawie udzielić jakiejś informacji.

Skarbnik poinformował, że do niego wpłynął ten wniosek. Zabezpieczył 12 tys. na nowe
obiekty, co do pozostałych elementów, to temat należy rozważyć pod kontem zwiększenia
dotacji.

A.  Pietrzak  poinformowała,  że  rozumie  ciężką  sytuację  finansową  gminy,  ale  prosi  
o zrozumienie i pochylenie się nad tym tematem.

b/

 Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 posiedzeniu. Na posiedzeniu
omawiano materiały na dzisiejszą sesję, funkcjonowanie nowej ustawy śmieciowej (temat
nie został dokończony – będzie jeszcze kontynuowany). Wnioski na ten temat przedstawi
na następnej sesji. Nadmienił, że jego zdaniem są w tym zagadnieniu duże możliwości na
przyszłość. Jako przykład wskazał, że nasza Gmina za wywóz 1 t nieczystości płaci 600
zł,  a  gmina  Główczyce  –  400  zł.  Komisja  chce  pojechać  w  teren  i  porozmawiać  
z mieszkańcami  o funkcjonowaniu systemu.   W Urzędzie Gminy planuje się  zatrudnić
poborcę  .  Zastanawia  się,  czy  skuteczność  będzie  większa?  Zastanawia  się,  czy
zatrudnienie takiej  osoby ma sens?  Uważa,  że  raczej  Radni  powinni  się  skłaniać do
obniżenia  stawek opłaty. Ponadto  poinformował,  że  komisja  przymierza  się  do  tematu
Karty Dużych Rodzin. Prosi, by Radni z pozostałych Komisji się nad tym tematem także
pochylili. Obecnie takie karty funkcjonuj w ponad 300 gminach na terenie kraju.
Wójt zauważył, że Prezydent, czy Premier maja pomysły. Jego zdaniem ten pomysł nie
jest  trafiony. Tak  samo jak  darmowa książka dla  wszystkich  uczniów klas  pierwszych.
Uważa,  że  nie  należy  wszystkich  równo  traktować.  Bogatych  stać  na  zakup  książki.
Uważa, że dzieci z biedniejszych domów powinny mieć książki za darmo przez cały okres
nauki. 
  
c/

      Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Paweł  poinformował,  że  Komisja  w okresie
międzysesyjnym  spotkała  się  na  dwóch  posiedzeniach.  Na  jednym  spotkaniu
przeprowadzono  kontrolę  Szkoły  Podstawowej  w  Gogolewie.  Protokoł  zostanie
przedstawiony na następnej  sesji.  Poinformował,  że  nie  stwierdzono uwag w zakresie
funkcjonowania tej placówki. Na kolejnym spotkaniu opiniowano materiały na dzisiejszą
sesję.

Ad 5

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Na wstępie przypomniała Radnym, że na ostatniej sesji interpelację złożyła Radna
B. Stachowicz. Poinformowała, że Radna otrzymała odpowiedź na interpelację. Zapoznała



z treścią odpowiedzi. 
Radny K. Żukowski zwróciła się z pytaniem o koszt takiej jednej wiaty.
Wójt poinformował, że w granicach 1.500 zł.

Radny Ireneusz Ziółkowski w imieniu mieszkańców Dębnicy Kaszubskie i Krzywani
prosi o podjęcie działań w celu likwidacji "wałęsających" się psów w miejscowościach. Psy
zagrażają mieszkańcom.

Ad 6

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Radna B.  Stachowicz  zwraca uwagę na brak możliwości  dojazdu mieszkańców z ich
terenu  do  Dębnicy  Kaszubskiej  w  celu  załatwienia  rożnych  spraw.  .Prosi  o  podjęcie
rozmów z  Dyrektorem PKS w sprawie  rozważenia  możliwości   opóźnienia  porannego
autobusu,  który  przywozi  do  Dębnicy  Kaszubskiej  młodzież  gimnazjalną.  Uważa,  że
opóźnienie jego wyjazdu spod szkoły po przywiezieniu dzieci o 1 – 1,5 godziny pozwoli
mieszkańcom na załatwienie wielu spraw. 

Wójt zauważył, że kierowca po zakończeniu porannego kursu wraca do domu. Liczy mu
się czas przerywany. Jak będzie oczekiwał w Dębnicy Kaszubskiej, to zakład (PKS) będzie
zobowiązany do wypłaty, tzw. postojowego za pozostawanie w oczekiwaniu.

Radna  B.  Stachowicz  poinformowała,  że  chce,  by  mieszkańcy  Podola  Małego  mieli
możliwość dojazdu do Dębnicy Kaszubskiej i powrotu do domów. 

Radny K. Badowski  uważa, że takie połączenie nawet 2 razy w tygodniu przyniosłoby
pożądane efekty.

Radna  B.  Sowińska  uważna,  że  wiele  korzyści  może  przynieść  dokładna  analiza
obecnego,  obowiązującego  rozkładu  jazdy.  Uważa,  że  wprowadzając  drobne  korekty,
można znacznie polepszyć połączenia. Wystarczy zsynchronizować niektóre połączenia.
W niektórych przypadkach, a zwłaszcza w połączeniu porannym o godz. 8.20 ( połączenia
o tej samej godzinie) wystarczy jeden opóźnić o 10 minut.

Radny P. Pałubicki stwierdził, że w Kotowie też był problem z komunikacją autobusową.
Zaprosili  na spotkanie przedstawiciela PKS. Udało im się przywrócić kurs z Kotowa do
Słupska  o  godz.  11.20.  Proponuje,  by  mieszkańcy  zorganizowali  takie  spotkanie  i  na
miejscu sami ten temat przeanalizowali i wspólnie rozwiązali nurtujące ich problemy. Jeżeli
są  zainteresowani,  to  może  im  podać  numer  telefonu  do  przedstawiciela  PKS,  który
uczestniczył w spotkaniu w ich miejscowości. Tym numerem dysponuje jego sołtys.

Radna B. Stachowicz zauważyła, ze ten problem dotyczy kilku miejscowości w ich rejonie
gminy.

Radna  B.  Stachowicz  ponownie  zgłasza  potrzebę  modernizacji  budynku  świetlicy  w
Podolu  Małym  oraz  podjęcie  kroków  w  celu  poprawy  stanu  technicznego  urządzeń
zamontowanych na placu zabaw. Urządzenia z uwagi na czasokres ich użytkowania są
bardzo zniszczone.

Wójt poinformował, że w tym roku dla tej miejscowości przewidziano budowę szatni na
boisku sportowym.  Świetlica otrzymała nowe ogrzewania CO. Ma nadzieję,  że spełnia



swoją funkcję. Nie bagatelizuje tego tematu, nie mówi nie, ale należy znaleźć środki na ten
cel. Zauważył, że środki należy dzielić na wszystkie miejscowości.

Radna B. Stachowicz zauważyła, że prace związane z ociepleniem są odkładane. Prosi,
by  chociaż  odmalować  elewację.  Zwraca  uwagę,  że  p.  Krajnik  ustawiając  na  ścianie
świetlicy skrzynki, niszczy ją. Uważa, że budynek świetlicy jest najbrzydszym budynkiem 
w Podolu Małym.

Wójt uważa, że mimo wszystko nie jest tak źle. To fakt, nie należy on do najładniejszych,
ale prosi, by pamiętać, że inne miejscowości też czekają na różne inwestycje. Podole dużo
otrzymało w ostatnim czasie: wodę, kanalizację czy drogę. Sportowcy także oczekują na
zaplanowaną  inwestycję.  Stara  się  integrować  środowisko.  Ta  inwestycja  została
wprowadzona do WPI z uwagi  na fakt,  że nadzór sędziowski  domaga się remontu tej
szatni. Mamy już załatwione formalności. Każdy z nas patrzy na to inaczej. Jak pojawią się
środki, to może pojawić się możliwość realizacji  tego zadania. Obecnie nie widzi takiej
możliwości.

Radna  B.  Stachowicz  zwraca  się  z  pytaniem,  co  dalej  z  placem zabaw? Czy  będzie
odnowiony, czy zostaną dołożone urządzenia?  Obecnie dzieci oczekują w kolejce, by się
pohuśtać. 

Wójt zauważył, że takich prac nie planowano na okres zimowy. Wezwaliśmy wykonawcę
do  dokonania  przeglądu  wszystkich  funkcjonujących  placów zabaw na  terenie  gminy  
w okresie wczesnej wiosny.

Radna B. Stachowicz zauważyła, że interpelację w tej sprawie składała w roku ubiegłym 
i otrzymała informację, że wszystko zostanie naprawione. Nic w tym kierunku nie zrobiono.
Każdy zgłaszany temat ciągnie się latami.

Radny K.  Badowski  zwraca uwagę,  że  gmina jest  duża.  Każda miejscowość wymaga
inwestycji.  Jego  zdaniem  nie  może  tak  być,  że  jedna  miejscowość  zostanie
doinwestowanie na wszystkie zadania.  

Radna B. Stachowicz zwraca uwagę na fakt, że ona ponagla te sprawy, one się ciągną
latami. Tak jak każdy Radny rozumie potrzeby „wszystkich”.

Radny M. Mnich prosi o informacje dotyczące planowanej budowy fermy tuczu trzody.  
Na jakim etapie jest ta inwestycja. Prosi także o zorganizowanie spotkania na szczeblu
Zarządu  Klubu  Sportowego  „Skotawia”,  Wójt,  Prezes  ZGK  w  celu  ustalenia  zakresu
odpowiedzialności  za  ten  obiekt  oraz  zasad  korzystania  z  tego  obiektu  w  związku  
z oddaniem go w użytkowanie do ZGK. Uważa,  że należy uzgodnić,  kto za co płaci  
i ponosi odpowiedzialność.
Wójt  zauważył,  że  nigdy  nie  używano  pojęcia  „fermy  trzody  chlewnej”  .  Była  mowa  
o  budynku  inwentarskim.  Poinformował,  że  obecnie  toczą  się  procedury  zgodnie  
z prawem. Tworzony jest raport oddziaływania na środowisko. Będzie wymagana dyskusja
publiczna.  Społeczeństwo  będzie  o  wszystkim  informowane  zgodnie  z  literą  prawa.
Podziękował Radnemu za pytanie w sprawie stadionu. Zwraca uwagę na pozostawiany
bałagan  na  stadionie  po  meczach.  Zostaje  tam  dużo  śmieci,  butelek,  szkła,  łusek  
po słoneczniku. Zapewnił, że do takiego spotkania dojdzie w najbliższym czasie. Prosi,  
by sportowcy z Dębnicy Kaszubskiej nie narzekali w kwestii utrzymania stadionu. Kluby 
z  terenu  gminy  ponoszą  większe  koszty  ich  utrzymania  –  niejednokrotnie  ponoszą
całkowity koszt ich utrzymania. Zwraca także uwagę na wandalizm, jaki występuje na tym



obiekcie. Zdewastowane siodełka czy ogrodzenie. Zdaje sobie sprawę, że działacze nie
ponoszą winy za taki  stan rzeczy. Obiekt do ZGK przekazano w dobrej wierze. Część
działaczy tego klubu czuje się tam jak „dyrektorzy”. Uważa, że czasami mylą pojęcia. Jego
zdaniem obiekt jest w dobrej formie. Zwraca także uwagę na fakt, że kibice są częścią
składową klubu. Jest to też kultura, z którą musimy współpracować.
Radna E. Fryckowska poinformowała, że podczas spaceru w okolicy stadionu zauważyła
kolejne wyłamane przęsło ogrodzenia.
Radny  M.  Mnich  zgodził  się  z  Wójtem  w  stwierdzeniu,  że  kibice  śmiecą.  Co  do
połamanych siedzisk, czy przęseł ogrodzenia to uważa, że jest to dzieło „nieokrzesanej”
młodzieży, która tam często przebywa.  
Radna  E.  Fryckowska prosi  o  wyjaśnienie  następujących spraw dotyczących  sytuacji  
w gimnazjum:

– wystawienia ocen semestralnych niezgodnie z WSO. Uczniowie otrzymali  oceny
semestr się zakończył a grupa nauczycieli teraz otrzymała informację na piśmie,  
że wystawiła oceny niezgodnie z WSO. Nauczyciele mają się z tego wytłumaczyć.
Zastanawia  się,  co  p.  dyrektor  przez  ten  miesiąc  robiła?  Protokoł  z  rady
pedagogicznej  na  pewno  podpisała.   Dlaczego  dopiero  teraz  podjęła  działania.
Ona,  jako były dyrektor, nie widzi możliwości naprawienia zaistniałej sytuacji. 

– częstych zmian planu lekcji  w gimnazjum,  na co zwracają uwagę rodzice.  Plan
zmienia się nawet w ciągu dnia. Uczniowie nie zawsze wiedzą o zmianach i mają
nieobecności  na  lekcjach.  Zdarzają  się  takie  sytuacje,  że  w  lekcji  oprócz
nauczyciela nikt z uczniów nie uczestniczy, gdyż nie mają wiedzy, że takie lekcje się
odbywają.

Wójt poinformował, że nie zna tematu. Żałuje, że nie ma już p. dyrektor na sesji, która
wyjaśniłaby stawiane zarzuty. Poprosi p. dyrektor o przyjście na sesję i wyjaśnienie tych
spraw. Są to sprawy kuriozalne.
Radny M.  Mnich zauważył,  że  jednego razu informacja o zmianie planu pojawiła  się  
w internecie po godzinie 23. 
Radna I. Tabak podziękowała Wójtowi za zlecenie wykonania remontu świetlicy w starej
szkole  w  Motarzynie.  Podziękowała  pracownikom  ZGK  wykonującym  tam  prace  
za  szybkie  i  rzetelne  ich  wykonanie.  Prosi,  by  pamiętać  jeszcze  o  Izbie  Pamięci
mieszczącej się także w tym obiekcie. 
Wójt  zauważył,  że  w  I  kolejności  będą  wykonywane  prace  remontowe  w  budynkach
mieszkalnych oraz adaptacje pomieszczeń na mieszkania socjalne. W tym zakresie mamy
duże potrzeby. Zapewnił, że o Izbie Pamięci nie zapomni.
Radny K. Żukowski zastanawia się, dlaczego kluby sportowe utrzymują się tylko z dotacji,
jaką  otrzymują  z  urzędu.  Dlaczego  nie  pozyskują  środków  z  zewnątrz?  Gdzie  tkwi
problem?
Wójt zwraca uwagę na fakt, że młode pokolenie nie  chce zająć się prowadzeniem klubów.
Kluby, takie  jak te,  które funkcjonują  na terenie  naszej  gminy nie  są dofinansowane.  
W  każdym  klubie  jest  wiele  braków  a  wymagania  władz  sportowych  coraz  wyższe.  
Na  naszym  terenie  brakuje  firm  wspierających  działalność  sportową.  Firmy  nie  są
zainteresowane wspieraniem takich klubów, ich interesują kluby z górnej półki. Uważa,  
że  wcale  nie  jest  łatwo  pozyskać  sponsora,  to  tylko  łatwo  się  mówi.  Jako  Wójt  jest
wdzięczny  tym osobom,  które  bezinteresownie  prowadzą  te  kluby   i  poświęcają  swój
prywatny czas wolny. Niejednokrotnie dopłacają do tej działalności.
Radny K. Żukowski zwraca się z zapytaniem, dlaczego w Urzędzie nie ma osoby, która
pisałaby wnioski o pozyskanie środków na działalność takich stowarzyszeń?
Radny M. Mnich zwraca uwagę, że pracownik urzędu, który zajmuje się klubami dużo im
pomaga. Szuka możliwości pozyskania środków. Informuje, gdzie są takie możliwości.  
Do  tej  pory  Ministerstwo  Sportu  ogłaszało  konkursy  na  taką  działalność.  W tym roku
Ministerstwo  zrzekło  się  realizacji  tego  zadania  i  przekazało  to  zadanie  do  realizacji



Stowarzyszeniu z Pucka.
Radny P. Pałubicki  zauważył,  że Komisja Rewizyjna zwracała na ten problem uwagę  
w ubiegłym roku,  po  przeprowadzonej  kontroli  w  klubach.  Wnioskowali  o  zwiększenie
opieki  nad  ich  działalnością.  Wskazywali,  że  powinny  one  być  włączone  w  strukturę
GOK-u.  Tam  mogliby  uzyskać  większą  pomoc  od  strony  księgowej  czy  przy  pisaniu
wniosków. Zdaje sobie sprawę z faktu, że sami działacze sobie nie poradzą. Gmina musi
zapewnić im większą pomoc. Uważa, że można też pod to podciągnąć straże. Z naszego
budżetu nie jesteśmy w stanie wygenerować większych środków na ten cel.
Ponadto Radny Pałubicki podziękował za wykonaną wycinkę zakrzaczeń przy drodze na
odcinku Kotowo – Motarzyno. Drzewa bez tych zakrzaczeń ładnie wyglądają. Uważa,  
że zakrzaczenia z rowów także należy wyczyścić.  Przy wykonywaniu tych prac należy
także usuwać te małe drzewka, które rosną w pasach drogowych. Teraz można je usuwać
bez  zezwoleń  a  za  kilkanaście  lat  będą  stanowiły  zagrożenie  dla  uczestników  ruchu
drogowego.   Należy  pamiętać,  że  przybywa  nam  pojazdów  i  brawurowo  jeżdżącej
młodzieży.  Porządkując  ten  temat  dzisiaj  stwarzamy  podwalinę  dla  przyszłości.  Stare
drzewa siłą rzeczy, nawet jak nie będą wycięte, z przyczyn naturalnych znikną z tych dróg.
Te drobne drzewka pozwalałby wycinać nawet osobom prywatnym na opał. Prosi, by te
prace były wykonane przy wszystkich naszych drogach na terenie gminy.
Wójt podziękował za ponaglenie w sprawie wycinki odrostów. Dyskusja w sprawie drzew
nie  jest  potrzebna.  Wiemy,  jakie  stanowią  zagrożenie  dla  kierowców.  Jest  problem  
z  uzyskaniem  zezwolenia  na  wycięcie  drzew.  Dla  ekologów  ważniejsze  są  drzewa,  
na których niejednokrotnie znajduje się dużo chronionych porostów, niż życie ludzkie.  
Nie  zawsze  udaje  nam się  wygrać  z  ekologami.  Prosi,  by  przestrzegać  mieszkańców
przed sprzątaniem „powalonych”  drzew z  pasa drogowego bez zgody zarządcy drogi.
Mieszkaniec  za  takie  postępowanie  może  być  ukarany.  Pracę  będą  w  tym  zakresie
kontynuowane  w  miarę  posiadania  ludzi,  których  będzie  można  wykorzystać  do  ich
wykonania.
Radna B. Sowińska prosi o wykonanie prac polegających na  oczyszczeniu  przepustu  
w Maleńcu. Temat już był zgłaszany i miał być wykonany.
Wójt przeprosił i poinformował, że te prace zostaną wykonane w najbliższym czasie.
Radna B. Sowińska prosi także o remont drogi w Dobrej, do p. Iskat. 
Radny A. Ślipek prosi o wycinkę krzaków i drzew na drodze i przy drodze gminnej (droga
w polach na Niepoględzie).  Rosną tam w znacznej  mierze drzewa owocowe. Uważa,  
że pozyskane drewno można wykorzystać jako opał w obiektach gminnych.
Wójt  poinformował,  że  musi  zobaczyć,  o  jaki  teren  chodzi.  Umówi  się  z  Radnym na
dokonanie oględzin i dopiero później podejmie decyzję.
Przewodnicząca Rady j.  Karaś  zauważyła,  że  na sali  jest  już  p.  dyrektor  gimnazjum  
i  w związku z  powyższym uważa,  że  należy powrócić  do tematów zgłoszonych przez
Radną Fryckowską. Poprosiła Radną o przypomnienie zgłoszonych wniosków.
Radna  E.  Fryckowska  zwróciła  się  do  pani  dyrektor  o  wyjaśnienie  kwestii  zawirowań
semestralnych  oraz  nagłych  zmian  w  planach  lekcji,  o  których  wiedzieli  nauczyciele  
a uczniowie nie mieli takiej wiedzy. 
P. Dyrektor Gimnazjum poprosiła o doprecyzowanie pytania. Prosi o informacje, o jakie
oceny semestralne chodzi,  o jakie konkretne lekcje i  jakich uczniów mówimy, że mają
nieobecność.
Radna E. Fryckowska dziwi się, ze p. dyrektor trudno odpowiedzieć, czy takie fakty miały
miejsce.
P. Dyrektor stwierdziła, ze ma 300 uczniów w szkole i trudno powiedzieć, który uczeń był
na jakiej lekcji. Prosi o skierowanie pisma do szkoły.
Radna E. Fryckowska poinformowała, że to zrobi. Prosi o skomentowanie faktu wysłania
pisma do nauczycieli w sprawie wyjaśnienia wystawienia ocen semestralnych niezgodnie 
z WSO. Zwraca się z pytaniem, czy to prawda?



P. Dyrektor poinformowała, że to się zgadza. W wyjaśnieniu wskazała, że na podstawie
protokołów  rady  przedklasyfikacyjnej  z  grudnia  i  rady  klasyfikacyjnej  ze  stycznia
stwierdziła  rozbieżności.  Wspólnie  z  zastępcą  dokonała  analizy  i  stwierdzili,  że  grupa
nauczycieli w protokole przedklasyfikacyjnym nie wystawiła ocen niedostatecznych. 
W związku z tym nie zasugerowano uczniom, że będą takie oceny. Te oceny pojawiły się w
styczniu,  tak  jest  w  protokołach.  To są  te  rozbieżności.  Na  tej  podstawie  poproszono
nauczycieli o ich wyjaśnienie.
Radna E. Fryckowska zauważyła, że ona nie ma wglądu do tych protokołów.
P. Dyrektor zauważyła, że nauczyciele mają, podpisali te protokoły.
Radna E. Fryckowska zwróciła się z pytaniem, czy p. dyrektor zatwierdziła te protokoły?
P. Dyrektor poinformowała, że ona ich nie zatwierdza. Zatwierdza je rada pedagogiczna.
Radna E. Fryckowska zauważyła, że powinna go podpisać. Zwraca się z pytaniem, kiedy
to nastąpiło?
P. Dyrektor poinformowała, że podpisała, ale nie pamięta dokładnie kiedy.
Radna E. Fryckowska zwróciła się z pytaniem, jak to się stało, że dopiero teraz p. dyrektor
wyłapała  te  niejasności  dotyczące  wystawienia  tych  ocen?  Minął  już  długi  okres.  Jej
zdaniem można to już było „ogarnąć”. Co dalej będzie się z tymi ocenami działo?
P. Dyrektor uważa, że Radna Fryckowska wprowadza innych Radnych w błąd. Nie wie, jak
można było coś takiego zrobić między radą przedklasyfikacyjną a radą klasyfikacyjną? -
nie było wyników. Wprowadzono, że w m-cu grudniu wystawia się oceny sugerowane, w
przypadku ocen negatywnych informuje się rodziców. Wystawienie oceny niedostatecznej
wiąże się z nieklasyfikowaniem ucznia. Organizowane są zebrania z rodzicami, na których
rodzice są informowani o takim fakcie. Rodzice mogą sprawdzić wszystkie sugerowane
oceny, jakie będą miały ich dzieci. Robią to po to, by rodzice nie byli zaskoczeni ocenami,
a zwłaszcza tymi niedostatecznymi. W miesiącu styczniu odbyła się rada klasyfikacyjna.
Zostały podane oceny niedostateczne, uczniów nieklasyfikowanych też. Każdy nauczyciel
pisemnie podawał swoje zagrożenia. My te zagrożenia sprawdzaliśmy z tym, co było w
protokole przedklasyfikacyjnym z tym, co jest teraz, czy nie zdarzyło się coś takiego, ze
wystawiono  ocenę  niedostateczną,  a  rodzice  nie  byli  o  tym  informowani.  Takie
postępowanie wynika z rozporządzenia. 
Radna E.  Fryckowska zwróciła  się  z  zapytaniem, na ile  dni  przed radą pedagogiczną
muszą być wystawione oceny?
P. Dyrektor  poinformowała,  że  rożnie.  Zgodnie  z  WSO  powinny  być  wystawione  na
miesiąc przed radą ,ale jest różnie. Wiele ocen w tym czasie ulega zmianie, np. uczniowie,
którzy  są  nieklasyfikowani  „awansują”  na  jedynki  i  pojawiają  się  przy  ocenach
niedostatecznych. Pani, która pisze protokoły z rad pedagogicznych, zwróciła uwagę na
niewłaściwości. Na tej podstawie zaczęliśmy weryfikację, sprawdzanie, czy ten protokoł
został zgodnie napisany, czy nauczyciele się mylą. 
Radna E. Fryckowska prosi o podanie, jaki jest zapis w WSO Gimnazjum, jeżeli chodzi o
termin wystawienia ostatecznej oceny przed radą pedagogiczną?
P. Dyrektor poinformowała, że 2 tygodnie przed radą, ale uczniowie  jeszcze poprawiają.
Dzień przed radą jest ostatecznym dniem wystawienia ocen.
Radna E. Fryckowska zwraca się z zapytaniem, czy w tym czasie nie weryfikowano tych
ocen pod kątem zgodności ich wystawienia?
P.  Dyrektor  uważa,  że  jest  to  śmieszne  pytanie.  Nie  ma  możliwości  weryfikacji
wystawionych ocen w tym czasie pod kątem zgodności z ocenami sugerowanymi.
Radna E. Fryckowska zauważyła, że dla niej, to nie jest śmieszne pytanie. Dla niej jest to
ważna sprawa. Wystawianie ocen tak,  by były  zgodne z obowiązująca procedurą,  jest
najważniejszą  sprawą w szkole.  Była  dyrektorem i  przed  każdą  radą  miała  wszystkie
oceny  zweryfikowane.  Wyłapywała  takie  sytuacje  przed  radą,  by  w  razie  takiego
przypadku, na radzie to wyjaśnić.  Miała taki  jeden przypadek.   Został  rozpatrzony na
korzyść ucznia.



P. Dyrektor uważa, że się nie rozumieją.
Wójt zauważył, że w tym przypadku chodzi o wystawione oceny niedostatecznej. Jeżeli
uczeń ma trojkę lub czwórkę „to już nie ma znaczenia i nie jest przedmiotem szczegółowej
analizy. Jeżeli uczniowi grozi ocena niedostateczna” rodzic ma wiedzieć o tym, by mógł
uczeń poprawić.
Radna E. Fryckowska zwraca się z pytaniem, co teraz, co w tej sytuacji?
Wójt  zwraca  się  z  pytaniem,  na  czym polega  niezgodność  –  co  się  stało,  że  to  jest
niezgodne?
P. Dyrektor stwierdziła, że niezgodność polega na nieścisłościach w 2 protokołach. Część
nauczycieli, po przedstawieniu tego, zauważyło, że pani, która pisała protokoł popełniła
błędy. Zdarzają się takie sytuacje. Prowadząc tę weryfikację, weryfikują swoje wewnętrzne
błędy. Nie rozumie, dlaczego ma się z tego tłumaczyć na forum rady? Prowadzą swój
nadzór  pedagogiczny.  Uważa,  że  jeżeli  Radni  mają  jakieś  uwagi  do  niej,  to  powinni
zwrócić  się  do  Kuratorium,  które  to  sprawdzi  i  da  odpowiedź  –  protokol.  Była  już
kilkakrotnie sprawdzana. Uważa, że lepiej jak sami weryfikują i starają się, by było dobrze.
Nie rozumie, dlaczego ma się tłumaczyć z tego, że dała nauczycielom pismo, z którego
wynika, że ma wytłumaczyć, skąd wzięły się nieścisłości. Analizujemy, kto popełnił błąd.
Wyszło,  że  pani,  która  pisała,  źle  przepisała.  Nie  będzie  mówiła  nazwiskami.  Byli
nauczyciele, którzy nie dopełnili swoich obowiązków. To ich wewnętrzna sprawa, będzie 
z nimi rozmawiała. 
Radna E.  Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, co teraz z tymi  ocenami  i  uczniami,
którzy są w takiej sytuacji? Ocena zgodna z prawem, czy nie? Jej chodzi o dobro ucznia.
P. Dyrektor uważa, że tę sprawę należy skierować do Kuratorium, by oceniono. Ona nie
będzie tłumaczyć, która ocena zgodna z prawem, a która niezgodna. Jeżeli postawiona
niezgodnie, to takiej oceny nie powinno być. Ona także występuje w obronie ucznia, gdyby
zaniechała  tych  czynności,  to  dałaby  przyzwolenie  na  to  wszystko  .  Znaczyło  by  to,  
że uczeń jest dla nas „drugim” podmiotem, który nie ma nic do powiedzenia, bo rodzic nic
nie wiedział. Poinformowała, że dotyczy to niewielkiej grupy nauczycieli. Pani, która pisała
protokoły,  też  wyjaśnia,  skąd  wzięły  się  te  błędy. Jet  to  wszystko  robione  w  ramach
nadzoru pedagogicznego i będą to w tych ramach wyjaśniać.
Radna E. Fryckowska ma nadzieję, że jest to do wyjaśnienia.
P. Dyrektor  także  uważa,  że  jest  to  do  wyjaśnienia,  ale  jednocześnie  uważa,  że  nie
powinno się jej na „forum gminy wzywać do tablicy”.  
Radna E. Fryckowska uważa, że ma takie prawo. Są kwestie, które wymagają wyjaśnień 
i ma prawo o to spytać.
P. Dyrektor  prosi,  by  do  niej  częściej  zaglądać i  dopytywać a nie  tylko  rozmawiać na
„forum gminy”      Zwróciła się do Radnej Fryckowskiej z następującym stwierdzeniem,  
że jak uczestniczyła w obradach dzisiejszej sesji, gdzie były przedstawiane sprawozdania
z działalności  komisji rady, nie usłyszała żadnych wniosków z działalności bibliotek. Takie
wnioski w sprawozdaniu przedstawił radny Żukowski. Państwo nic nie zauważyliście, tylko
tyle,  że  musicie  się  jeszcze  spotkać  z  p.  dyrektor  szkoły  podstawowej  w  Dębnicy
Kaszubskie. Zebraliście jakieś dane, czemuś one służą.
Radna  E.  Fryckowska  poinformowała,  że  temat  nie  jest  jeszcze  zakończony, o  czym
informowała składając sprawozdanie. Do tematu powrócą na kolejnym posiedzeniu, gdyż
potrzebują  kilku  wyjaśnień  w  tym  zagadnieniu  od  p.  dyrektor  szkoły  podstawowej  
w Dębnicy Kaszubskiej. 
Radny M. Mnich zauważył, że czegoś nie rozumie. Raz pani mówi, że błędy zauważyła
pani, która pisała protokoł, a później, że pani pisząca protokoł zrobiła błędy pisząc sama.
Nie wie w końcu, kto popełnił  błędy, czy pani  pisząca protokoł,  czy nauczyciele? Pani
mówi, ze działa na korzyść ucznia. Zgadza się z tym, bo Pani potrafi sama zmienić ocenę,
wbrew zgody rady pedagogicznej i nauczyciela.
P. Dyrektor zwraca się z pytaniem, o której ocenie mówi Radny Mnich?



Radny M. Mnich poinformował, że to nieważne.
Pani Dyrektor prosi, by mówić konkretnie, o jakiej ocenie i o jakim uczniu z nazwiska mówi
Radny. Nie życzy sobie  żadnych niedomówień. 
Radny M. Mnich stwierdził, że p. dyrektor też nie podaje konkretów. Raz mówi tak, a raz
tak.
P. Dyrektor prosi,  by spytać  pani,  która pisała, że sama zauważyła pewien problem.  
Nie  będzie  tu  tłumaczyć,  bo  to  jest  problem  złożony.  Wszędzie  zdarzają  się  błędy  
i problemy, u państwa także. Czy ten, co pisze protokoł nie popełnia błędów?  Każdy może
go popełnić. Najważniejsze dostrzec go i poprawić. Zwróciła się do Radnego Mnicha,  
że  rozumie  „poprawienie  oceny”  (ma  nadzieję,  że  to  się  nagrało).  Publicznie  Pan
powiedział coś, co będzie pan musiał mi udowodnić.
Radna Fryckowska zwróciła  się  z  zapytaniem,  jakie  będzie  dalsze postępowanie,  gdy
okaże się, że uczeń ma ocenę wystawioną niezgodnie z WSO? Czy czekają ich egzaminy,
czy co?
P. Dyrektor odesłała radną do rozporządzenia o ocenianiu.
Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, czy p. dyrektor zna to rozporządzenie?
Dyrektor stwierdziła, że nie. Uważa, że jest to dziwne pytanie. 
Radna  E.  Fryckowska  uważa,  że  jeżeli  ocena  niezgodna  z  prawem,  to  powinien  być
egzamin. 
P. Dyrektor sadzi, że skoro p. Fryckowska zna odpowiedź, to dlaczego pyta, gdzie jest to
napisane? Gdzie jest napisane, że uczeń, który został źle potraktowany przez nauczyciela
ma zdawać  egzaminy?  Uczeń  nie  może  na  tym ucierpieć.  Jeżeli  chce  podwyższenia
oceny,  ma  prawo  zdawać  egzamin.  W  rozporządzeniu  o  ocenianiu  i  klasyfikowaniu
wszystko jest napisane.
Radny P. Pałubicki zauważył, że to są suche fakty, on nie chce tego słuchać.
Radna E. Fryckowska poinformowała, że WSO każda szkoła opracowuje na podstawie
przepisów o ocenianiu.
Radny P. Pałubicki uważa, ze są to wewnętrzne sprawy szkoły i na tym forum nie powinny
być dyskutowane.
P. Dyrektor też tak uważa. Uważa, że w pierwszej kolejności winno być pismo do szkoły 
z prośbą o wyjaśnienie. To jest nadzór pedagogiczny. Rozmawiamy o gołych faktach, bez
nazwisk.  Jeżeli  był  jakiś  problem,  to  do niej  nikt  go nie  zgłaszał.  Zgadza się,  z  tym,  
że problemy należy wyjaśniać w każdym momencie.
Radna  E.  Fryckowska zauważyła,  że  p.  dyrektor  została  poproszona z  uwagi  na  to,  
że Wójt nie potrafił wyjaśnić jej pytania. 
P. Dyrektor  stwierdziła,  że jej  to  nie dziwi,  gdyż dotyczy to nadzoru pedagogicznego.  
Nie wie,  czy na sesjach w innych samorządach,  tak szczegółowo omawia się  sprawy
nadzoru pedagogicznego?
Przewodnicząca Rady J. Karaś zauważyła, że może tam nie ma takich potrzeb.
P. Dyrektor prosi, by w przyszłości najpierw, w sprawach dotyczących szkoły zwracać się
do szkoły, a dopiero później wprowadzać dyskusję pod obrady rady. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwraca uwagę na fakt, że p. dyrektor jest pracownikiem
Wójta i nie może narzucać trybu pracy radzie. My zgłaszamy problem do Wójta. Pani jest
pracownikiem i dlatego Wójt panią poprosił. Prosi, by Rady nie pouczać, co ma robić.
P. Dyrektor prosi w przyszłości o konkrety. Musimy rozmawiać o konkretach. Nie chce być
przepytywana na takim forum.  
Radna E. Fryckowska zauważyła, że gdyby padły nazwiska, to zarzucano by jej, że lamie
ustawę o ochronie danych osobowych.
P. Dyrektor  podtrzymuje  swoją  prośbę  i  prosi  o  pismo  w  tej  sprawie.  W  odpowiedzi
wszystko wyjaśni.
Przewodnicząca Rady J.  Karaś podkreśliła,  że p.  dyrektor  nie  może dyktować Radzie
warunków.   



Radna E. Fryckowska poinformowała, że w tej sprawie zwróci się oficjalnie  do Wójta  
o wyjaśnienie kwestii, które ja interesują. Dla niej to nie jest żaden problem.
Wójt zauważył, że nie wszyscy Radni rozumieją dokładnie, o co chodzi. Poinformował,  
że po otrzymaniu oficjalnego pisma, udzieli na piśmie odpowiedzi.
Ponadto  Wójt  poinformował,  że  wpłynął  kolejny  anonim dotyczący  panującej  sytuacji  
w  gimnazjum.  Uważa,  że  poruszane  sprawy  należy  przeanalizować.  W  świetle
obowiązujących przepisów wartość anonimu jest dwuznaczna. Anonimy nie powinny być
rozpatrywane,  ale  sprawa  dotyczy  dzieci.  Żałuje,  że  osoba  pisząca  nie  ma  cywilnej
odwagi,  by  się  pod  nim  podpisać.  Wyjaśnianie  rozpoczęto.  Mimo  toczących  się  tam
konfliktów, szkoła musi funkcjonować bez zarzutu i bez uszczerbku dla uczniów.
Radny  K.  Badowski  poinformował,  że  na  spotkaniach  Rady  Rodziców  w  przedszkolu
poruszano  temat  logopedy.  Na  zajęcia  logopedyczne  w  tej  placówce  jest  duże
zapotrzebowanie. Uważa, że należy  ponownie przeanalizować podjętą  uchwałę Rady
Gminy i zwiększyć wymiar pracy logopedy do 30 godzin tygodniowo. Zwraca uwagę na
fakt, że bogatsza od naszej gminy, gmina Słupsk jako podstawę wymiaru czasu pracy dla
logopedy przyjęła 30 godzin tygodniowo.
Wójt poinformował, że temat zostanie rozpoznany.
Przewodnicząca Rady J. Karaś prosi o informacje dotycząca zaangażowania prac przy
realizacji zadania polegającym na doprowadzeniu kanalizacji do p. Marciniaków w Dębnicy
Kaszubskiej. Prosi o następujące informacje: 

– czy dokonano już przekwalifikowania gruntów?
– w jakiej fazie jest realizacja zadania?
– jakie podjęto działania w celu realizacji tego przedsięwzięcia?

Wójt  poinformował,  że  na  ukończeniu  są  sprawy  związane  ze  zmianami  w  księgach
wieczystych.  Kanalizacja  dla  tego  obiektu  ma  być  przyłączona  do  kanalizacji  Osiedla
Północ. Jak będzie prawna możliwość, to zadanie będzie realizowane. Bliższych informacji
w tym zagadnieniu przedstawi w najbliższym czasie. 
Radna  I.  Tabaka  prosi,  by  Radny  Rady  Powiatu  p.  Bejnarowicz  zawnioskował  
o "porządną" naprawę drogi na Gałąźnię Małą. Prosi, by zarządca tej drogi wykonał raz
porządnie pracę, a nie kilka razy w roku byle jak. 
Radny I. Bejnarowicz poinformował, że uczestniczył w spotkaniu z radą sołecką sołectwa
Brzeziniec- Borzęcinko w sprawie remontu drogi. Temat nie jest zakończony. Powiat na
realizację tego zadania wygenerował środki. Zwrócił się z pytaniem, czy Wójt coś dołoży
do  tej  inwestycji.  Zauważył,  że  wszystkie  prace  rozbijają  się  o  pieniądze.  Koszt  tego
zadania nie jest jeszcze określony. Starostwo na ten cel zabezpieczyło 100 tys. Prosi,  
by o tym pomyśleć, gdyż temat się odciąga.
Wójt także uważa, że za długo to wszystko trwa. Odnośnie przekazania środków na ten
cel poinformował, że będzie realizował to, na co Rada mu pozwoli. Nie wie, na co Rada
się zgodzi. Dróg do budowy na terenie Gminy mamy dużo. Przez 10 lat rozmawiamy  
o rozwiązaniu problemu tej  drogi.  Rozmowy nie przynoszą żadnych skutków. Uważa,  
że lasy powinny ją zrobić w ramach drogi zakładowej. To grono jest gotowe do udzielenia
pomocy.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy tej drogi nie można przeklasyfikować  
z tytułu zasiedzenia?
Wójt poinformował, że nie, gdyż w planach to nie funkcjonuje jako droga.
U. Rączka – sołtys wsi Motarzyno prosi o zawnioskowanie do powiatu o remont drogi do
Jamrzyna. Miała informację, że jest w dobrym stanie. Ostatnio nosiła nakazy i stwierdza,
że ta droga woła o pomstę do nieba. 
Wójt poinformował, że nie zgadza się z p. sołtys. Uważa, że droga jest przejezdna. Jest to
droga powiatowa biegnąca do Leśni.
U. Rączka prosi o skierowanie tego tematu do Starostwa, jako zarządcy drogi. 
Prosi  także  o  remont  drogi  w  Spolu  Zauważyła,  że  droga  na  odcinku  bruku  –  do  



p.  Spierewka  -  Tyrkinheim jest  w dobrym stanie  (bruk),  a  dalej  to  już  same wertepy.
Pogotowie nie chce dalej wjeżdżać. Chorych trzeba transportować na noszach z domów
do karetki. Prosi o odpowiedź na ten temat.
Wójt zauważył, że w Dębnicy mamy drogi leśne, np. na ul Wysokiej, które też są gruntowe.
U.  Rączka  ponadto  zwraca  się  z  prośba  do  p.  Wójta  o  organizację  spotkań  Wójta  i
Radnych z sołtysami. Uważa, że oni też mają ciekawe propozycje i spojrzenie na niektóre
tematy.
Wójt poinformował, że takie spotkania są organizowane raz na kwartał. Ostatnie odbyło
się z grudniu. Obecnie planuję się takie zebranie na początku marca.
Przewodnicząca rady J. Karaś poinformowała, że w okresie od ostatniej sesji  do Biura
rady wpłynęła następująca korespondencja:

1. obwieszczenie Wójta Gminy o przystąpieniu do opracowania projektu dokumentu -”
Program Ochrony Środowiska dla Gminy Dębnica kaszubska na lata 2014 – 2017 z
perspektywą do roku 2021”. Zapoznał radnych z treścią pisma ( Teczka: 0004).

2. Pismo  p.  Andrzeja   Jaworskiego  w  sprawie  wybudowania  drogi  na  ul.  Wójta
Jankowskiego.  Zapoznała  Radnych  z  jego  treścią  .  Poinformowała,  że  pismo
zostanie przekazane do Wójta Gminy. / OG.0004).  

3. Anonim  na  p.  dyrektor  gimnazjum  (teczka  OG.0004).  Prosi,  by  Radni,  którzy
zainteresowani są jego treścią zapoznali się w biurze rady.

Ponadto Przewodnicząca Rady J. Karaś przypomniała o obowiązku składania oświadczeń
majątkowych  za  2013  r.  Poinformowała,  że  Radni  otrzymali  druki  oświadczeń  wraz  z
pismem przewodnim.  Prosi, by radni dostosowali się do przepisów.

Ad 8   
Jadwiga  Karaś  Przewodnicząca  Rady  Gminy,  o  godzinie  13.20  dokonała

zamknięcia obrad XL sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 

Protokołowała:
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                       Przewodnicząca Rady Gminy
                                                                                                                          /-/Jadwiga Karaś
          


